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1. Bör EU införa varningsetiketter på alkohol i hela unionen? 

Ja, det har vi socialdemokrater också tagit ställning för i Europaparlamentet. Vi tror att 
det behöves en strikt reglering kring reklam och marknadsföring av till exempel alkohol 
och tobak. Många regler som idag finns är bra men vi tror att det kan behövas ytterligare 
skärpningar. Till exempel vill vi se likande varningsetiketter på alkohol som idag finns på 
tobak.  
 
2. I vilken utsträckning ska alkohol inom EU hanteras främst som en folkhälsofråga eller 
en näringsfråga? 
Alkohol är inte vilken produkt som helst, därför har vi också det svenska 
alkoholmonopolet. Folkhälsan måste alltid sättas främst i alkoholpolitiken. 
 
3. Vad vill du göra för att begränsa alkoholproducenternas, idag stora möjlighet att 
påverkan av beslutsfattarna? 
Lobbying och påverkan är den del av det demokratiska samtalet och det är viktigt att alla 
som bedriver laglig verksamhet har möjlighet till detta. Samtidigt är det helt avgörande 
att vi som politiker har integritet i vilka vi väljer att träffa och lyssna till. Inom EU finns 
också ett relativt långtgående regelverk som gör att möten med lobbyister ska 
registreras. Vi vill inte se något förbud mot lobbing, men tycker att transparans och 
öppenhet är avgörande. Det går dock inte att reglera allt och ett gott omdöme som 
förtroendevald är avgörande. 
  

1. 4. Vad bör EU göra med anledning av att medlemsländer, senast Tyskland, i olika 
grad börjar legalisera produktion, försäljning och innehav av cannabis? 

2. Vi Socialdemokraterna är emot legalisering av cannabis. Bruket av narkotika 
och framför allt cannabis ökar i hela västvärlden. Olika forskare lyfter fram 
olika förklaringar bakom utvecklingen. För svensk del talar dock det mesta för 
att vår strikta narkotikapolitik har inneburit att bruket ökat mindre än det 
annars skulle gjort. Vi socialdemokrater värnar därför denna restriktiva linje 
och vill inte göra som man gjort i vissa andra europeiska länder och öppna upp 
för ökad tillgång och bruk. 

 


